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گروه سیاســی – فهیمه جهازیان: ادامه بررســی 
صلاحیت وزیران پیشــنهادی موضوع دســتور کار دیروز 
جلســه علنی مجلس شورای اســلامی بود و در جلسات 
صبح و عصر دیروز  بررســی صلاحیت وزرای پیشنهادی 
بهداشــت، کار و رفاه اجتماعی ، جهاد کشــاورزی، دفاع ،  
دادگستری و راه و شهرسازی برگزار شد. در این دو جلسه 
بهرام عین اللهی به عنوان وزیر پیشنهادی بهداشت، درمان 
و آموزش پزشــکی ، حجت الله عبدالملکی به عنوان وزیر 
پیشنهادی کار و رفاه، امین حسین رحیمی به عنوان وزیر 
دادگستری، امیر سرتیپ محمدرضا آشتیانی به عنوان وزیر 
پیشــنهادی دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح ، سید جواد 
ســاداتی نژاد به عنوان وزیر پیشنهادی جهاد کشاورزی و 
رستم قاســمی به عنوان وزیر پیشــنهادی راه  از کارنامه 
خود دفــاع و موافقان و مخالفان آنها نیــز نظرات خود را 

اعلام کردند.
تا پایان بهمن امسال واکسیناسیون کرونا

 تمام می شود
بهرام عین اللهی در جلسه علنی صبح دیروز )دوشنبه( 
و در جریان بررســی صلاحیتش برای اخذ رأی اعتماد از 

مجلس به دفاع از برنامه هایش پرداخت.
وی با اشــاره به برنامه اش برای واکسیناســیون گفت: 
همان طور که در دنیا ثابت شــده مهمترین عاملی که می 
تواند جلوی کرونا را بگیرد واکسیناســیون گسترده است 
کــه نتیجه آن کاهش میزان مرگ و میر اســت. البته این 
بدان معنا نیست کسی که واکسن می زند کرونا نمی گیرد 
بلکه شــدت بیماری کم می شود. از این رو برنامه اصلی ما 

واکسیناسیون گسترده است.
وی افزود: ۶۰ میلیون جمعیت بالای ۱۸ ســال داریم 
که به هر نفر باید دو دوز واکسن تزریق شود پس به ۱۲۰ 
میلیون واکســن نیــاز داریم. تاکنون حــدود ۲۲ میلیون 
واکســن تزریق شــده اســت طبیعتا میزان تولید داخل 
واکسن به ۹۸ میلیون دوز نمی رسد پس ناچار به واردات 
واکسن هســتیم و از همه کســانی که بتوانند این کار را 
انجــام بدهند کمک می گیریم و حتی از بخش غیردولتی 
استفاده می کنیم منتها وزارت بهداشت باید نظارت داشته 
باشد چون واکســن چرخه سرما دارد و باید واکسن هایی 

که انجام می شود نیز ثبت گردد.
عین اللهی مجددا تأکید کرد: تهیه واکسن اولویت اول 
ما اســت و این توسط دولت انجام می شود. هر چه زودتر 
واکســن تهیه کنیم موفق تر می شویم. لذا تا پایان بهمن 

امسال واکسیناسیون تمام می شود.
عین اللهی گفت: مطلب دوم در خصوص کاهش هزینه 
مردم در نظام ســلامت است، متاسفانه علی رغم اینکه بر 
اســاس قانون برنامه می بایست هزینه ها را به ۲۵ درصد 
کاهش می دادیم این امر محقق نشــد؛ بر همین اساس  با 
منابــع مالی پایدار باید این مقدار را کاهش دهیم، موضوع 
دیگر بحث نظام بهداشــت و پیشــگیری است، پیشگیری 
نسبت به درمان  اولویت دارد، با پیشگیری مخاطره درمان 
را شــاهد نخواهیم بود، خانه بهداشــت را در همه مناطق 

کشور وجود دارد پس باید آن ها را تقویت کنیم.
وزیر پیشــنهادی بهداشــت با بیان اینکه بیماری های 
مزمن غیر واگیردار همچون چاقی، فشــار خون، دیابت در 
کل جهان یک مشکل است که باید با تغییر سبک زندگی 
آن ها را رفع کنیم، در بخش دیگر اظهار کرد: نظام پزشک 
خانواده برای ما ارجحیت دارد، نظام ارجاع در قانون برنامه 
و سیاســت های کلی سلامت به ما تکلیف شده است و از 
ما خواســته اند به موضوع پزشک خانواده توجه شود، اگر 
بتوانیم زیر به ساخت الکترونیکی و امور فرهنگی این حوزه 
کنیم، ایجاد این مهم هم تسهیل می شود، امروزه کشورها 
بــرای کنترل اقتصــادی و بهبود خدمات نظام ســلامت 

پزشک خانواده دارند.
عین اللهی گفت: بر اساس بند ۳ ماده ۷۴ قانون برنامه 
ششــم و بند ۹ سیاست های کلی ســلامت باید پوشش 
بیمه پایه درمان را برای کل بیماران افزایش دهیم و بیمه 
رایگان برای اقشار آســیب پذیر را مورد توجه قرار دهیم، 
پوشــش بیمه باید افزایش پیدا کند و بیمه های تکمیلی 
نیز باید سامان دهی شــود، پوشش خدمات دندانپزشکی 
باید افزایش پیدا کند و بیمارهای نوپدید نیز پوشش داده 
شــود، برای مثال همه خدمات بیماری کرونا باید پوشش 

داده شود.
وی ادامــه داد: مــا در حــوزه نظام ســلامت از برخی 
کشورها عقب هستیم و مانند خلبان بدون رادار می مانیم، 
با توجه به این مهم ایجاد نظام ارجاع پزشــک خانواده هم 
تســهیل بشود، متاســفانه امروزه در کشور در نسخه های 
درمانی دوبرار نرم جهانی دارو می نویســیم که با توجه به 
نظام الکترونیک سلامت این مشکل هم رفع می شود، یکی 
دیگر مشکلات ما این است که آمار درستی از نظام سلامت 
نداریم، اما وقتی این مشکل رفع می شود که نظام سلامت 
الکترونیک داشته باشیم. نظام الکترونیک سلامت  تعارض 

منافع را هم از بین می برد.
عیــن اللهی با اشــاره به حــوزه طب ســنتی گفت: 
بازشناسی، تببین، ترویج، توســعه و نهادینه نمودن طب 

سنتی اســتاندارد و علمی در کشور قطعا باید انجام شود، 
استاندارد سازی روش های تشخیصی و  درمانی این حوره 
نیز مورد توجه ما خواهد بود و معتقدیم و وزارت بهداشت 
در این حوزه نظارت و توجه لازم را داشته باشد، همچنین 
از وزارت کشــاورزی می خواهیم در کشت گیاهان دارویی 
به ما کمک کند، کارشناسی ارشد و دکترای طب سنتی و 
همچنین ۸ دانشکده این حوزه را ما ایجاد کردیم، مطمئن 
باشــید به این حوزه به صورت ویژه توجه می شود چرا که 
معتقدیم طب سنتی علمی و استاندارد می تواند مشکل ما 

را حل خواهد کرد.
موضوع اشتغال یکی از اصلی ترین محورهای 

برنامه های بنده است
حجت الله عبدالملکی در جریان جلســه علنی مجلس 
شورای اســلامی و ضمن تشــریح برنامه های خود جهت 
تصدی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی بیان کرد: برنامه 
من ایجاد سامانه جامع اشتغال ایرانیان است. تعیین آخرین 
وضعیت اشــتغال کمک می کند تا ما بتوانیم برنامه ریزی 
دقیقی را در این حوزه داشته باشیم. بنده با راه اندازی این 
سامانه بانک اطلاعاتی را فراهم می کنم تا کارفرماها نیز با 
مراجعه به آن بتوانند نیروهای کار خود را انتخاب کنند. از 
سوی دیگر با به دست آمدن اطلاعات افراد جویای کار در 
حوزه آموزش های فنی و مهارتی نیز می توانیم برنامه ریزی 

صحیحی داشته باشیم.
عبدالملکی در ادامه تصریح کرد: یکی دیگر از مهم ترین 
مطالبات شما این است که چرا هلدینگ های زیرمجموعه  
صندوق  در مناطق محروم ســرمایه گذاری نمی کنند بنده 
تمام تلاش خود را خواهم کرد تا همه دســتگاه ها به نوبه 
خود و در حد امکانات در مسیر توسعه متوازن کشور ایفای 
نقش کنم. آمایش ســرزمینی در حد کلان در کشور انجام 
شده است اما در مناطق محروم نیز باید دنبال شود. باید با 
حرکت در این مسیر به پیشرفت اقتصادی منطقه و تکمیل 

زنجیره ارزش شغلی مناطق مختلف کمک کنیم.
وی در ادامه با اشــاره به محور بعدی برنامه خود بیان 
کرد: کنار زدن روابط زائد و تسهیل در فرآیند اداری تامین 
اجتماعــی از دیگر اولویت های بنده اســت. وجود ضوابط 
زائد مشــکلات زیادی را برای افراد ایجاد می کند. بنده در 
مدیریت قبلی خود ۷۰ درصد ضوابط زائد را حذف کردم. 
محــور بعدی که بنده بر آن تاکید دارم ســه جانبه گرایی 

برای اصلاح حقوق کار است.
وی در پایان تأکید کرد: تا کی گوشــه ای بنشــینیم و 
بگوییم که فلان جا را مافیا دســت گرفته اند. با وجود یک 
دولــت و مجلس انقلابی، کم کاری پذیرفته نیســت. این 
روزها کســانی که منافعشان به خطر افتاده، دروغ پراکنی 
می کنند چرا که بنده پای ریشــه کن کردن فســاد از این 
مجموعه ها خواهم ایســتاد. تا روز آخری که بنده مدیریت 
می کنم، دستگاه انتصابات برای شایسته گزینی کار خواهد 
کرد. اگر مدیری که من منصوب کردم، دســت از پا خطا 
کند؛ فســاد کند یــا ناکارآمدی او ثابت شــود، بلافاصله 
برکنار خواهد شــد. ما که نمازخوان هستیم و خودمان را 
پیــرو ولایت می دانیم نباید بگویــم فلان مجموعه مربوط 
به فلان بیت آیات عظام اســت یــا متعلق به فلان جریان 
سیاسی اســت. آغاز کار ما پایانی است بر مسئله مافیا در 
مجموعه هــای اقتصادی زیر مجموعه تعــاون، کار و رفاه 

اجتماعی.
سوت زنی برای فساد را در وزارت کشاورزی

 راه اندازی خواهیم کرد
سیدجواد ساداتی نژاد وزیر پیشنهادی جهاد کشاورزی 
در جلســه علنی  نوبت بعد از ظهر دوشنبه مجلس گفت: 
کشــاورزی ضامن امنیت غذایی کشــور ما است، امنیت 
غذایــی در تمام جهان بر عهده دولت ها می باشــد و این 
مهم در همه کشورها اولویت اول محسوب و به قدرت غذا 
تبدیل شــده اســت و  هیچ موضوع دیگری نسبت به آن 

دارای اولویت نیست.
وی گفت: بخش های فراموش شده در کشاورزی داریم 

و روحیــه و عزم جهــادی باید به ایــن وزارتخانه برگردد. 
روســتا فراموش شــده که از زمان ادغام جهاد سازندگی 
این اتفاق افتاد، و امروز بیش از ۲۰ دســتگاه متولی روستا 
است. روســتاهای ما بی پناه مانده اند و داریم روستاها را 
به ســمتی مدیریت می کنیم که شهر شــوند. باید مجددا 
متولی واحد به روســتاها برگردد تا مهاجرت کاهش پیدا 
کند، لذا لایحه سازمان جهاد سازندگی روستایی که مورد 
نظر رئیس جمهور هم هست ان شاءالله به مجلس فرستاده 

خواهد شد.
وزیر پیشــنهادی کشــاورزی بیان کرد: زنجیره ارزش 
تبدیلــی را رونق خواهیم داد و کشــاورزی را بر اســاس 
اقلیم توســعه خواهیم داد و بر مبنای توان اکولوژیکی که 
در منطقه وجود دارد، نوع کشــت را تعیین خواهیم کرد. 
اجرای الگوی کشــت مسئله مهمی اســت که اجرا نشده 

است. همچنین تضمین قیمت را خواهیم داشت.
ســاداتی نژاد گفت: یکی دیگر از برنامه ها احیای مرغ 
لاین آرین و دانه های روغنی است که مفصل در برنامه ها 
ذکر شــده و یکپارچه ســازی زمین ها را خواهیم داشت. 
کشــاورزی باید علمی باشــد و تلاش می کنیم ســازمان 
تحقیقات کشاورزی با فرصت مطالعاتی در کنار کشاورزان 

قرار گیرد.
وزیر پیشــنهادی کشــاورزی گفت: در مورد مدیریت 
ریسک کشاورزی و بیمه به سمت مدیریت بحران خواهیم 

رفت و تنوع بیمه را افزایش می دهیم.
وی با بیان اینکــه ظرفیت باغبانی در کشــور مغفول 
مانده، گفت: همچنین توســعه گیاهان دارویی را در کشور 
خواهیم داشت. فسادستیزی نیز از موضوعات برنامه است 
و از انحصار جلوگیری می کنیم و ســوت زنی برای فساد را 

در وزارت جهاد راه اندازی خواهیم کرد.
باید تلاش کنیم که قوه قضائیه
 ارتقای کارآمدی داشته باشد

امین حســین رحیمی، وزیر پیشــنهادی دادگستری 
دولــت نیز در جلســه نوبت بعد از ظهر دوشــنبه مجلس 
در دفــاع از برنامه هایش گفت: اگر امکانات و بودجه لازم 
به وزارت دادگســتری تعلق نگیرد کــه هم اکنون نگرفته 
اســت، قوه قضائیه نمی تواند کارش را به خوبی انجام دهد. 
نمایندگان به شــعبات حقوقی ســر زده اند و می دانند که 
کارکنــان ما چه وضعیتی دارنــد. طبق صراحت قانون هر 
نماینده مجلس اجازه دارد در خصوص همه مسائل کشور 
اظهار نظر کند. از طرف دیگر قوه قضائیه معتقد اســت که 
یک قوه مستقل است و کسی نمی تواند از او سوال بپرسد. 
وزیر دادگستری وظیفه دارد سوال نمایندگان در خصوص 

قوه قضائیه را پاسخ بدهد.
وزیر پیشنهادی دادگستری با اشاره به گلایه نمایندگان 
مجلس در خصوص عدم ارتباط مســتقیم با قوه قضائیه از 
دیدارش با غلامحســین محســنی اژه ای خبر داد و گفت: 
ایشان گفتند ما به هیچ وجه راضی نیستیم که حق کسی 
ضایع شــود پس هر کس به ما کمک کند ما از او استقبال 
می کنیــم. نمایندگان مجلس که جای خــود دارند. آقای 
اژه ای از بنده خواستند شــرایطی فراهم کنیم که ارتباط 

مجلس با قوه قضائیه تسهیل شود.
رحیمی گفت: در دیوان عدالت اداری شکایات بسیاری 
از سوی مردم در خصوص ادارات وجود دارد. اکثر قریب به 
اتفاق مواقع حق با مردم اســت. پس چرا می گوییم برود از 
دیوان عدالت رأی بیاورد؟ ما کارگروه تعاملی انجام خواهیم 

داد تا مشکل مردم را حل کنیم.
وی در پایــان اظهار کرد: تصور عموم مردم این اســت 
که گران فروشــی و تنظیم بازار را باید تعزیرات حل کند. 
تعزیرات شــبیه دادگاه اســت یعنی نیازمند شکایت است 
اما هر چه هســت دولت اســت. من به دکتر مخبر گفتم 
که باید ســتادی در دولت تشکیل دهیم که تنظیم بازار تا 
قیمت گذاری و توزیع مناســب و مبارزه با گران فروشی را 
عملیاتی کنند. چند وزارت خانه باید در این ســتاد باشند. 
ارتقای امنیت قضایی مورد تأکید ماســت و به همه ارکان 

دولت مربوط می شود.
نیروهای مسلح به هر اقدام ماجراجویانه ای 

پاسخ قاطع می دهد
امیر ســرتیپ ستاد محمدرضا آشــتیانی نیز در جلسه 
علنــی عصر دیروز )دوشــنبه( بــه دفــاع از برنامه های 
پیشــنهادی خود در وزارت دفاع، پشــتیبانی و نیروهای 

مسلح پرداخت.
آشتیانی خاطرنشان کرد: در طرح های سرمایه گذاری 
صندوق بازنشستگی لشگری و نقش فناورانه صنایع دفاعی 
در زنجیره ارزش ساز راهبردی کشــور نظیر پتروشیمی، 
حوزه های نفت و معدن با رویکرد تأمین نیازهای خاص و 
مشترک نظامی و غیرنظامی و جهش صادراتی با مشارکت 
بخش خصوصی ایفای نقش خواهیم کرد. همچنین جهت 
گیری برای تقویت بازار ســرمایه و ساماندهی شرکت ها و 
بنگاه های اقتصادی تحت پوشــش ســاتا و اتکا و مردمی 

کردن اقتصاد ملی را در اولویت داریم.
وزیــر دفاع افزود: ارتقای توان رزم نیروهای مســلح از 
طریق دستیابی به قابلیت های بیشتر صنعت دفاعی برای 
همه حوزه های نظامی به ویژه افزایش توان موشــکی اعم 
از بالســتیک، کروز، پدافند هوایی، پهپادی، ســامانه های 
فضایی، شناورهای سطحی، زیرسطحی و تجهیزات و رزم 
دریایی، هوشمندسازی مهمات و افزایش تحرکات و ارتقای 
قدرت زرهی و ضد زره واحدهای زمینی، جنگ الکترونیک، 
دفاع سایبری و تحرک خلاقانه در زمینه فناوری های بدیع 

و نوظهور از دیگر برنامه های وزارت دفاع است.
وی افزود: در دیپلماســی دفاعی هماهنگ با سیاست 
خارجی و سیاســت های ابلاغی ستاد کل نیروهای مسلح 
به دنبال تحقق اهداف کلان امنیت و منافع ملی با نیل به 
دفاع همه جانبه و با رویکــرد بازدارندگی فعال و حمایت 
قاطعانه و موثر از محور مقاومت و امنیت پایدار منطقه ای 

و مقابله با تروریسم و مداخله بیگانگان هستیم.
به گفته آشــتیانی تقویت شــبکه هوشــمند هدایت و 
راهبری همــکاری های دفاعی و بین المللی و بهره گیری 
دیپلماتیک به منظور رفع گلوگاه های فناورانه و تســهیل 
فعالیت های صادراتــی و تأمین نیازمندی های دفاعی در 
کنار توســعه همکاری های اقتصادی و گســترش سامانه 
اشــراف اطلاعاتی به منظور رصد تحولات محیطی و بین 
المللی و مشارکت در تصمیم سازی، راهبردی و معاهدات 
دفاعــی و تعیین تکلیف حقوقی پرونده های بزرگ دعاوی 
خارجی و دریافت مطالبات حوزه دفاعی در دستور کار این 

وزارتخانه است.
وزیر دفاع درباره اولویت های اساســی تأمین معیشت 
و مســکن کارکنان نیروهای مسلح گفت: به دنبال ترمیم 
کامل و پایدار حقوق کارکنان و منطقی ســازی سهم ساتا 
در تأمین حقوق بازنشستگان، افزایش سرانه یارانه حکمت، 
ارائه کالاهای مصرفی و فروشگاهی با افزایش تخفیف های 
قابل قبول و شفاف، پشتیبانی از طرح های ملی مسکن به 
ویژه تحقق و تسریع در اجرای قرارداد ساخت یکصد واحد 
مســکن شــخصی و همچنین تلاش برای توسعه ظرفیت 
تولید مسکن و صنعتی ســازی آن، کاهش سهم بیماران 
از هزینه های ســلامت و درمان و ارتقا و پوشــش فراگیر 
صنعت بیمه و بهره گیری از ساماندهی هوشمند در توسعه 
خدمــات غیرحضوری و حمایتی بــرای ایثارگران نظامی، 
انتظامی، موثرین تحت پوشــش و بیماران صعب العلاج و 

خانواده های صبور آن ها هستیم.
وی گفت: در بخش مهندسی دفاعی و پدافند غیرعامل 
به دنبال تســریع در روند پاکســازی میادین مین و گلوله 
های باقی مانده و کشــف نشــده در مناطق جنگی، بهینه 
ســازی مصرف انرژی در اماکن و تأسیسات نظامی، کمک 
به نظام یکپارچه ملی محیط زیســت، مولد سازی و بهینه 
ســازی اراضی و املاک، تســریع در انتقال پــادگان ها و 
تأسیسات نظامی تعیین شــده از محدوده های شهری با 
کمک سایر دستگاه های مربوط هستیم. همچنین تقویت 
پدافند غیرعامل در اماکن حیاتی و حساس وزارت دفاع و 
اولویت قرار دادن در حمایت از طرح های ملی در اســتان 
ها در مناطق محروم و حمایت از مردم و صاحبان حق در 
اختلافات مربوط به املاک و اراضی با نیروهای مســلح و 
برخورد با معارضــان جعلی و زمین خواران از دیگر برنامه 

هایم است.
اگر تحول ایجاد نکنیم

 فرصت های پیش رو را از دست می دهیم
وزیر پیشنهادی راه و شهرسازی تاکید کرد: ما در کشور 
فرصت هایی را از دست داده ایم و اگر تحول ایجاد نکنیم 

فرصت های پیش رو را نیز از دست می دهیم.
به گزارش ایسنا، رستم قاسمی در جریان جلسه علنی 
دیروز بعد از ظهر مجلس شــورای اسلامی، ضمن تشریح 
برنامه هــای خود جهت تصدی وزارت راه و شهرســازی، 
بیان کرد: بنــده چهار دوره خدمت بــرای خودم متصور 
هستم. سربازی در دوران دفاع مقدس و حضور در کارهای 
سازندگی یکی از آنان است . قرار گاه خاتم الانبیا مجموعه 
چند رشته ای در حوزه های مختلف است که بنده در آن 

حضور داشتم.

ادامه بررسی صلاحیت وزیران پیشنهادی در مجلس

از وعده پایان واکسیناسیون در بهمن تا ارتقای کارآمدی قوه قضائیه 

رئیس جمهــور در گفت وگبا صدر اعظم اتریش تاکید 
کرد که گروه های مختلف افغانســتانی در تعامل با هم از 
فرصت خروج آمریکایی ها برای ایجاد یک الگوی حکمرانی 

فراگیر بهره بگیرند.
به گزارش ایســنا ، حجت الاسلام سید ابراهیم رئیسی 
رئیس جمهور، ظهر دوشنبه در گفتگوی تلفنی »سباستین 
کورتس« صدراعظم اتریش با وی، با اشاره به سابقه ۵۰۰ 
ســاله روابط دوستانه و سازنده دو کشور گفت: این سابقه 

طولانی، سرمایه ارزشمندی برای آینده روابط است.
رئیــس جمهور با بیان اینکه با وجــود اراده و انتفاع از 
تعاملات اقتصادی، کاهش مبادلات تجاری دو کشور مبنا 
و توجیــه منطقی ندارد، اظهار داشــت: باید حافظ منافع 

دو کشــور باشــیم و اجازه ندهیم بدخواهان با ترفندهای 
مختلف بر این روابط تاثیر بگذارند.

رئیسی در ادامه این گفتگو با اشاره به سوال صدراعظم 
اتریــش درباره رویکرد جمهوری اســلامی ایران در قبال 
تحولات اخیر افغانســتان تصریح کرد: اگر به تاریخ معاصر 
افغانســتان دقت کنیــم، می بینیم از وقتــی آمریکایی ها 
دخالت در امور این کشــور را آغاز کردند، افغانستان یک 

روز خوش ندیده است.
وی افزود: معتقدیم جریان های مختلف افغانستانی باید 
خــروج آمریکا را به مثابه یک نقطه عطف در نظر گرفته و 
در تعامل با یکدیگر به یــک الگوی حکمرانی مورد قبول 

عموم مردم دست یابند.

رئیــس جمهور با بیــان اینکه ایران تاکنــون با وجود 
تحریم هــای ظالمانــه، همه هزینه های مــادی و معنوی 
مهاجران افغانســتانی را متقبل شــده است، گفت: تلاش 
جمهوری اسلامی ایران در جهت استقرار صلح و امنیت در 
افغانســتان همواره و بی وقفه تداوم داشته و آماده هستیم 
با همــه دولت هایی که برای برقــراری صلح و آرامش در 

افغانستان احساس مسئولیت می کنند، همکاری کنیم.
رئیســی با اشاره به شیوع ســویه جهش یافته ویروس 
کرونا اظهار داشــت: از همکاری با اتریش در زمینه تامین 
واکســن کرونا اســتقبال کرده و آمادگــی داریم در امور 

تحقیقاتی مشترک مربوط به واکسن فعالیت نمائیم.
سباســتین کورتس صدراعظــم اتریش نیــز در این 

گفتگــوی تلفنی با اظهار امیدواری نســبت بــه تداوم و 
گســترش روابط دوجانبه دوستانه و سازنده در عرصه های 
مختلف با کشورمان اظهار داشت: امیدواریم دولت جدید 
ایران در ایجاد شکوفایی اقتصادی و اجتماعی برای مردم 
این کشور بیش از پیش موفق باشد و در عرصه بین المللی 
نیز مذاکرات اتمی دولت ایران با کشورهای طرف مذاکره 

هر چه سریع تر آغاز شده و با موفقیت به پایان برسد.
صدراعظــم اتریش با ابــراز نگرانی از تحــولات اخیر 
افغانســتان از مهمان نوازی صمیمانه دولت و ملت ایران از 

مهاجران افغانستانی تشکر و قدردانی کرد.
کورتس با ابراز امیدواری نسبت به تداوم این گفتگوها، 
از دعوت دکتر رئیسی برای سفر وی به تهران تشکر کرد.

رئیــس قوه قضائیه گفت: با کســانی که به 
سلامت مردم خیانت می کنند قاطعانه برخورد 

شود.
به گــزارش قــوه قضاییه، حجت الاســلام 
والمسلمین محســنی اژه ای در جلسه دوشنبه 
شــورای عالی قوه قضاییه به همکاران قضایی 
تأکید کرد برای تقدیر و جبران زحمات پزشکان 
و پرســتاران و دیگر بخش های مرتبط با حوزه 
بهداشــت و درمان پرونده هایــی که له یا علیه 
آن ها در دستگاه قضایی وجود دارد را با اولویت 
و سرعت پیگیری کنند تا آن ها با خیال آسوده 

به مردم خدمت کنند.
محسنی اژه ای همچنین خاطر نشان کرد که 

باید برای صیانت از اعتبار کادر درمان کشور با 
کســانی که با احتکار یا فروش داروی تقلبی و 
اقدامات مشابه نسبت به سلامت مردم خیانت و 
کار خادمان اصلی این عرصه را بی نتیجه یا کم 

نتیجه می کنند، قاطعانه برخورد شود.
وی بــه دادســتان کل کشــور بــه عنوان 
مدعی  العموم و ســازمان بازرسی مأموریت داد 
با کســانی که در این شرایط سخت نسبت به 
ســلامت مردم در هر حوزه ای از پیشگیری تا 

درمان خیانت می کنند، با جدیت و حساسیت 
برخورد کننــد و اجازه ندهند زحمات مدافعان 

سلامت زیرسوال برود.
رئیــس قــوه قضاییــه در بخــش دیگری 
از ســخنانش از دادســتان تهــران بــه دلیل 
سرکشــی های دوره ای به تحــت نظرگاه ها و 
زندان ها و از اقدامات وی برای آزادی مشروط و 
ارفاقات قانونی به کسانی که حضورشان در زندان 
ضرورتی نداشته اســت، تقدیر و بر تداوم روند 

آزادی این افراد تأکید کرد. رئیس دستگاه قضا 
در ادامه به بیان توصیه هایی به همکاران قضایی 
پرداخت و گفت: در پرونده هایی که مردم دچار 
ضرر و زیان مالی می شوند و بر اثر کلاهبرداری 
یا ســرقت، مال خود را از دست می دهند، برای 

دو مسأله به عدلیه مراجعه می کنند.
محسنی اژه ای افزود: مردم، هم می خواهند 
کــه افراد کلاهبــردار و ســارق و مجرم تحت 
تعقیب قرار گرفته و مجازات شوند، و هم هرچه 

سریعتر به اموال خود برسند که مسأله دوم باید 
در اولویت کار ما باشــد. وی بر همین اساس به 
همکاران دستگاه قضا به ویژه در دادگستری ها و 
دادسرای انتظامی قضات متذکر شد که بر روند 
رسیدگی به شکایات مال باختگان نظارت کنند 
تا با اهتمام همکاران دستگاه قضا مردم هرچه 
سریعتر به اموال و پول های از دست رفته خود 
برسند. رئیس قوه قضاییه همچنین تأکید کرد 
باید ســازوکاری برای شناسایی و ردیابی اموال 
ایجاد شود تا اگر فساد یا اختلاسی صورت گرفته 
و قرار اســت اموال به یغما رفته به بیت المال و 
دســتگاه های حقوقی یا حتی افــراد حقیقی 

برگردد، هرچه سریع تر این کار صورت گیرد.

رئیسی در گفتگوی تلفنی با صدراعظم اتریش:

گروه های مختلف افغانستانی از فرصت خروج آمریکایی ها بهره بگیرند

رئیس قوه قضائیه:

با کسانی که به سلامت مردم خیانت می کنند قاطعانه برخورد شود

سخنی با رئیس جمهور 
علی بدیع 

جناب آقای رئیسی 
با سلام 

احترامــا پیرو فرمایش متین حضرتعالی که پــس از انتخابات در چندین جا 
فرمودید مردم و گروههای مختلف دیدگاه ها و نظرات خود را در راســتای اداره 
بهتر کشور با شما در میان بگذارند، بنده به عنوان عضو کوچکی از جامعه رسانه 
مطالبی را پس از انتخابات آماده کردم که هفته گذشته و بعد از مراسم تحلیف این 

دغدغه ایجاد شد که این مطالب را با جنابعالی در میان بگذارم.
جناب رئیس جمهور ۲۸ خرداد امسال در حالی انتخابات برگزار شد که اکثریت 
مردم کشــورم خسته و درمانده از شرایط سخت زندگی و معیشتی و وعده های 
پوچ بســیاری از مسئولین گذشــته بودند ، مردمی که هرگاه از این شرایط گله 
مند بودند به اتهاماتی محکوم می شــدند، ولی در مناظرات انتخاباتی، نامزدهای 
محترم خواسته یا ناخواسته از این مشکلات گفته و وعده در جهت رفع آنها دادند 
همانطور که در دوره های گذشته دیگران هم داده بودند، ولی نه تنها اقدام موثری 
صورت نگرفت بلکه شرایط قاطبه مردم روز به روز سخت تر شد و برخلاف وعده 
آن رئیس جمهور ســابق و نامزد رد صلاحیت شــده این دوره، سفره مردم با هر 
شرایط مالی کوچک و کوچک تر شد ولی باز در ۲۸ خرداد مردم آمدند،  چه آنها 
که رای دادند و چه آنها که رای سفید دادند و حتی چه آنها  که به هر دلیل پای 
صندوق رای نیامدند، دغدغه جمهوریت را داشتند چراکه خون بهای آن را در دهه 
های گذشته با تقدیم بهترین جوانان خود پرداخت کرده بودند ، مردم با هر تفکر 
و عقیده، مرام و مسلک و با هر دین و مذهب،  مدافع جمهوریت و بالاترین رکن 

کشورند و ۲۸ خرداد پیام روشنی برای مسئولان بود. 
امروز که جنابعالی رئیس جمهور ایران اسلامی شده اید حتی برای کسانی که 
به شــما رای ندادند و یا پای صنــدوق رای نیامدند به لطف خدا و تدبیر رهبری 
نظام،  مورد مقبولیت هســتید و امروز می خواهم با شما از مردم کشورم بگویم ، 
باشد که مورد توجه واقع شود و اگر توفیق زیارت شما حاصل شد از درد دل مردم 
کــه در کف خیابان، در مترو و اتوبوس بــا آنها همراهم، جامع و کامل خدمتتان 

خواهم گفت. 
۱. مردم از هر گروه و دســته،  ولی نعمتان نظام هســتند و یکایک آنها می 
بایست از حقوق شهروندی یکسان بهره مند باشند همانطور که رهبر انقلاب بارها 

و خصوصا در بسیاری از انتخابات بر این مسئله تاکید داشته اند. 
۲.  بســیاری از مسائل و مشــکلات اقتصادی و روزمره مردم به علت دخالت 
دولتها بوده اســت، لطفا دســتور بفرمائید که دولتمردان بگذارند مردم خودشان 
برای خودشــان تصمیم بگیرند تا هر چند روز یکبار اسیر مرغ و گوشت و گوجه 

فرنگی و. .. نشوند. 
۳.  یکی از آفت های کشــور و نظام که متاســفانه بســیاری از دولتمردان از 
گروههای چپ و راســت را هم اســیر خود کرده،  دلالی و دلال بازی در کشــور 
اســت که در تمامی شــئون  و زندگی مردم رسوخ کرده و می بایست جلوی آن 

گرفته شود. 
۴.  لطفا و جســارتا وعده هایی به مردم بدهید که قابل عمل و اجرا باشــد و 
همچنین به عنوان مدافع قانون اساســی ، وعده هایی که از اول انقلاب به مردم 
داده شــده ولی اجرایی نشده را پیگیری نمایید و دلیل عدم تحقق وعده ها را با 

مردم درمیان بگذارید. 
۵.  در امــور سیاســی اجازه فعالیت به دیدگاههای مختلــف و خصوصا افراد 
مستقل را بدهید و نگذارید مدیریت کشور در انحصار اصولگرایان و اصلاح طلبان 

باشد. 
۶.  یکی از مشکلات اساسی امروز جامعه، نبود نشاط اجتماعی و روحیه شادی 
بخش اســت. در سالهای اخیر گروههای تندرو در راستای منافع شخصی عاملی 
بوده اند که مردم از شادی کردن و شاد بودن،  محروم باشند، لطفا دستور بفرمائید 
اجازه دهند مردم خودشان تصمیم بگیرند که در کنسرت موسیقی شرکت کنند 
یا مجلس مداحی، در استادیوم فوتبال باشند یا در سینما و یا در مسجد و کلیسا. 

امروز شادی نیاز واقعی و واجب جامعه ایرانی و حلقه مفقوده آنست.
۷.  مدتهاست مردم بر خلاف شعار مسئولین حتی برای دیدار با یک بخشدار 
یا یک شهردار منطقه در عذاب هستند، حتی بسیاری از مسئولین درجه چندم تا 
قبل از کرونا که نماز جماعت در ادارات برگزار می شــد ، شرکت نمی کردند تا با 
پرسنل خود مواجه نشوند چه رسد با مردم عادی ، آنوقت شعار با مردم بودن سر 
می دادند ، حالا عرض بنده اینست لااقل به مدیران محلی که انتخاب می شوند 

دستور دهید مانند شما ، مردمی باشند. 
۸.  همانطور که در وعده های انتخاباتی و پس از آن در مشهد مقدس فرمودید،  
نگاه شما برای انتخاب مدیران، شایسته سالاری خواهد بود و این مسئله ای است 
که در همه این سالها کشور از آن در رنج بوده است ، شایسته سالاری در عمل که 
همه افراد شایسته با هر تفکر و گرایش و با هر مذهب و قومیت بتوانند در پیشبرد 

اهداف کشور مشارکت داشته باشند. 
۹.  جناب رئیســی اجازه می خواهم شــما را دکتر خطاب نکنم و حضرتعالی 
هم دســتور بفرمائید  این کلمه که بلای جان ملت شــده از کلیه نامه نگاریها و 
گفتگوهای رسمی و غیررسمی حذف شود ، برای یک نظامی پیشوند سردار و یا 
برای یک فرد روحانی پیشوند آیت اله و یا حجت الاسلام بسیار زیباتر و تاثیرگذار 
تر از کلمه دکتر می باشــد. این مثالهــا را زدم که خدمتتان عرض کنم،  مدرک 
گرایی طی ۲۰ سال گذشته گریبانگیر جامعه شده و متاسفانه علم و سواد و قابلیت 
فنی و فردی دیگر به چشم نمی آید و جدا از مصائب اجتماعی و فرهنگی و شکاف 
طبقاتی،  عامل  بروز مشکلات عدیده اقتصادی هم برای خانواده ها شده که انشااله 

مورد توجه و تدبیر قرار گیرد. 
۱۰.  یکی دیگر از مسائلی که متاسفانه باعث شکاف اجتماعی و فاصله گرفتن 
بعضی ها از نظام شــده تبعیض و فرق بین بعضی از قومیتها و مذاهب است،  ما 
به شــعار برابری و برادری که در ابتدای انقلاب و نســل قبل از ما سر دادند بطور 
کامل عمل نکردیم، چرا بین اقوام و اســتانهای مختلف تفاوت وجود دارد؟ چرا از 
هموطنان سنی مذهب و عزیزان ارمنی و کلیمی و زرتشتی و عاشوری در مدیریتها 
و تصمیم گیری های کشوری و حتی محلی بیش از این و بر اساس توانمندی و 

تعهد استفاده نمی شود ؟ امیدوارم با حضور شما این تابو شکسته شود. 
 ۱۱.  یکی از موضوعات مهم دولت جدید روابط بین الملل است که شاید خیلی 
از مردم کلیت انرا پیگیر نیســتند ولی ۲ نکته ای که سالهاست باعث نارضایتی 
اکثریت مردم بوده و می باشد و هیچگاه شفافیت لازم را هم نداشته ، اول روابط 
ایران با چین و روسیه می باشد که این دو کشور بارها در راستای منافع خود ، حق 
و حقوق ملت ایران را نادیده گرفته اند و عزت نفس ملت را جریحه دار کرده اند 
و نکته دوم مسئله حمایت مالی ایران از بعضی کشورهای عرب منطقه می باشد 
که شفافیت لازم و دلیل اجرای این سیاست مشخص نبوده و همین کشورها در 
مواقع نیاز ، مثلا رای به ایران در سازمان ملل متحد، دقیقا در زمین مقابل بازی 

کرده اند که در این دو مورد انشااله حضرتعالی عنایت ویژه فرمائید. 
۱۲.  یکی از عوامل مقبولیت جنابعالی مربوط می شود به حضورتان در دستگاه 
قضا و برخورد جهادی با عوامل فســاد و رانت و اختلاس که در راس آنها پرونده 
طبری بود، الان توقع مردم انجام چنین اقدامات ضربتی در قوه مجریه است یعنی 
مبارزه با رشوه و فساد اداری، برخورد با روابط ناسالم پولی و بانکی، بررسی و انهدام 
روابط کاری و غیر عرف وقانون مدیران در رابطه با تعارض منافع مسئولیت هایی 

در اختیار و سایر فساد هایی از این دست. 
۱۳.  مورد دیگر مسائل و مشکلات این روزهای سیستان و بلوچستان و استان 
خوزســتان است ، مســئله بی آبی و انتقال آب بدون منطق و تدبیر که مصائب 
عظیمی را به دنبال داشــت هرچند که فرمایشات شما در روزهای قبل از شروع 
مسئولیت، نور امیدی را در دل مردم این استان های مقاوم و با اصالت ایجاد کرد 

و امید که به سرانجام خیر با درایت جنابعالی منتهی شود. 
۱۴.  بزرگتریــن تهدید کننده این روزهای کشــور و جهان ویروس کرونا می 
باشد،  در یک سال و نیم اخیر چه مصائبی که بر مردم تحمیل نشد و چه عزیزانی 
که پرپر نشــدند،  در این خصوص یکی عدم هماهنگی کامل دولت گذشــته با 
مســئولین وزارت بهداشت بود که انشااله می بایست مورد توجه جدی واقع شود 
و دوم برخــورد با سوءاســتفاده کنندگان دوران کرونــا از جمله تولید و توزیع و 
واردکنندگان دارو و مواد بهداشتی و حتی بعضی از شرکتهای لبنی و خوراکی که 

بخاطر نیاز مردم، کمال اجحاف را در این دوران به مردم روا داشتند. 
۱۵.  در پایان تاکید می کنم همانطور که عرض کردم موارد زیاد است ولی به 
عنوان اخرین مورد می خواهم از ورزش کشور  به سمع و نظرتان برسانم ، ورزش 
که در توسعه نشاط اجتماعی و سلامت جسمی و روحی افراد بسیار حائز اهمیت 
اســت متاسفانه در چند سال گذشته نتوانست انتظارات مردم و جامعه ورزش را 
برآورده کند ، حضور وزیر غیر ورزشــی و نابلد عامل بسیاری از مشکلات ورزش 
بود از جمله کوچ بســیاری از قهرمانان وطن ، حضور افراد بی تجربه و غیرمتعهد 
در سطوح عالی مدیریتی و باشگاههای دولتی ، تصمیم گیریهای ضد ورزش وغیر 
منطقی و. ... که انشــااله ورزش کشــور مورد عنایت ویژه حضرتعالی قرار گیرد و 

روزهای بهتری را پیش رو داشته باشد.

نگاه 


